

MINUTES OF PROCEEDINGS

Wednesday, March 8, 1972.

(2)

[Text]

The Standing Committee on Miscellaneous Estimates met this day at 3:43 p.m. The Chairman, Mr. Leblanc (*Laurier*), presided.

Members present: Messrs. Alexander, Beer, Clermont, Forget, Hales, Langlois, Leblanc (*Laurier*), Legault, Lesard (*LaSalle*), Loiselle, Orlikow, Ritchie, Roy (*Laval*), Schumacher, Thomson (*Battleford-Kindersley*).—(15)

Other Members present: Messrs. MacDonald (*Egmont*) and Skoberg.

Appearing: The Honourable C.M. Drury, President of the Treasury Board.

Witnesses: From the Treasury Board: Mr. A.W. Johnson, Secretary of the Treasury Board; Mr. J.P. Connell, Deputy Secretary, Personnel Policy Branch.

The Committee began consideration of the Estimates for the fiscal year ending March 31, 1973 relating to the Treasury Board.

The Chairman introduced The Honourable C. M. Drury who, in turn, introduced the officials of the Treasury Board.

The Minister made an opening statement on the Estimates of the Treasury Board and, upon completion of the statement, the Chairman presented the First Report of the Subcommittee on Agenda and Procedure which reads as follows:

The Subcommittee on Agenda and Procedure of the Standing Committee on Miscellaneous Estimates has the honour to present its

FIRST REPORT

The Committee having received in its Order of Reference dated Monday, February 28, 1972, the Estimates for the fiscal year ending March 31, 1973, your Subcommittee met on Thursday, March 2, 1972 and *agreed unanimously* on items of agenda and procedure, and recommends as follows:

I. That the Committee consider the estimates referred in the following order of priorities:

Treasury Board;

Supply and Services with the Canadian Arsenals Limited and the Canadian Commercial Corporation; Ministry of State for Science and Technology with the Science Council of Canada;

National Research Council of Canada;

Privy Council Office with the Governor General and Lieutenant-Governors;

Public Service Commission;

Commissioner of Official Languages;

Public Service Staff Relations Board;

Auditor General;

with the understanding that the Clerk of the Committee would schedule the appearances of the departments according to their availability and would give advance notice to the members of the Subcommittee.

II. That the Committee meet Tuesdays in the morning, Wednesdays in the afternoon and Thursdays in the morning.

III. That a limit of one hour and a half be set for the meetings of the Committee.

PROCÈS-VERBAL

Le mercredi 8 mars 1972

(2)

[Traduction]

Le Comité permanent des prévisions budgétaires en général se réunit aujourd'hui à 3 h 43 de l'après-midi sous la présidence de M. Leblanc (*Laurier*).

Députés présents: MM. Alexander, Beer, Clermont, Forget, Hales, Langlois, Leblanc (*Laurier*), Legault, Lesard (*LaSalle*), Loiselle, Orlikow, Ritchie, Roy (*Laval*), Schumacher, Thomson (*Battleford-Kindersley*).—(15)

Autres députés présents: MM. MacDonald (*Egmont*) et Skoberg.

Comparait: L'honorable C. M. Drury, président du conseil du trésor.

Témoins: Du conseil du trésor: M. A. W. Johnson, secrétaire du conseil du trésor; M. J. P. Connell, sous-secrétaire de la Direction du régime du personnel.

Le Comité commence l'étude du budget ayant trait au conseil du trésor pour l'année financière se terminant le 31 mars 1973.

Le président présente l'honorable C. M. Drury qui a son tour présente les hauts fonctionnaires du conseil du trésor.

Le ministre fait une déclaration préliminaire sur le budget du conseil du trésor et le président présente ensuite le premier rapport du sous-comité du programme et de la procédure qui se lit comme il suit:

Le sous-comité du programme et de la procédure du Comité permanent des prévisions budgétaires en général a l'honneur de présenter son

PREMIER RAPPORT

Le Comité ayant reçu, par l'Ordre de renvoi du lundi 28 février 1972, les prévisions budgétaires pour l'exercice financier se terminant le 31 mars 1973, le sous-comité se réunit le jeudi 2 mars 1972, *a accepté à l'unanimité* les points du programme et de la procédure et recommande ce qui suit:

1. Que le Comité examine les prévisions selon l'ordre de priorité suivant:

Conseil du Trésor

Approvisionnements et Services en même temps que les Arsenaux canadiens Ltée et que la Corporation commerciale canadienne

Ministère d'État pour les Sciences et la Technologie, en même temps que le Conseil des Sciences du Canada

Conseil national de recherches du Canada

Bureau du Conseil privé en même temps que le

Gouverneur général et les lieutenants-gouverneurs

Commission de la Fonction publique

Commissaire aux langues officielles

Commission des relations du travail dans la Fonction publique

Auditeur général

étant entendu que le greffier du Comité déterminera l'horaire de comparution des ministères à des dates qui leur conviendront et préviendra d'avance les membres du Sous-comité.

2. Que le Comité se réunisse le mardi matin, le mercredi après-midi et le jeudi matin.